

CALL FOR PAPERS

Accounting Perspectives

Special Issue of Practice Relevant Accounting Research

Submission deadline has been extended to August 15, 2025

Aller à la version française

Guest Editors:

Sara Wick (Wilfrid Laurier University) and Michael Wynes (University of Saskatchewan)

About the Journal

Accounting Perspectives is a peer-reviewed accounting journal that provides new insights in accounting research, policy, and education. A “B” rated journal on the Australian Business Deans Council Journal Quality list, *Accounting Perspectives* publishes applied research, literature reviews, commentary, educational articles, and instructional cases that speak from and speak to the accounting community in Canada and beyond.

Call for Papers

Accounting Perspectives is pleased to announce a call for manuscripts for a special issue of “Practice Relevant Accounting Research.” The journal is seeking research that applies academic rigor to practical problems in the field of accounting, aiming to bridge the divide between academic scholarship and its practical application. This special issue seeks to showcase research that delivers actionable insights, addressing the needs of accounting practitioners, policymakers, and organizations.

We invite submissions in all disciplines of accounting including, but not limited to:

- Innovations in financial reporting and management control
- Tools and frameworks for managerial decision-making
- Advances in sustainability accounting and reporting
- Contemporary issues in audit and taxation practices
- The influence of emerging technologies such as artificial intelligence, blockchain, and data analytics on accounting

Submissions should articulate clear implications for practice, offering innovative solutions or frameworks that address pressing challenges in the accounting field. Papers must be written in accessible and plain language, ensuring clarity and engagement for a diverse audience.

We welcome a variety of research approaches, including analytical, archival, experimental, and qualitative methods, as well as rigorous literature reviews. Submissions that include collaborative efforts between academics and practitioners are particularly encouraged, as such partnerships often bring valuable, real-world insights to the research, enhancing published papers external validity, generalizability, and relevance.

Submission process

Please submit your manuscript online through the *AP* Editorial Manager (EM) website at: <https://www.editorialmanager.com/cap>. When submitting to the online system, choose the article type “**Special Issue – Practice Relevant Accounting Research.**”

- The submission deadline for receiving submissions has been extended to August 15 2025.
- There is **no** submission fee.
- Submissions are accepted in both English and French.

Submissions will be subject to an expedited review process. The aim is to publish accepted manuscripts in Winter 2027.

Submission guidelines

Accounting Perspectives articles must be written in an accessible style suitable for the journal’s diverse audience. Technical terms, methodologies, and results should be clearly defined and discussed.

Cover letters should be addressed to the Guest Editors, Professors Sara Wick and Mike Wynes.

For general submission guidelines, please see <https://www.caaa.ca/ap-info-for-authors>.

Questions

Questions about the special issue should be emailed to the Guest Editors:

- Professor Sara Wick: (swick@wlu.ca)
- Professor Mike Wynes: (wynes@edwards.usask.ca)

Questions about the submission process should be emailed to the *AP* Editorial Office:

- Sadie Hall (Editorial Assistant): ap@caaa.ca

APPEL À COMMUNICATIONS

Perspectives comptables

Numéro spécial de Recherche comptable pertinente et pratique

La date limite de soumission a été prolongée jusqu'au 15 août 2025.

Go to English version

Rédacteurs invités :

Sara Wick (Université Wilfrid-Laurier) et Michael Wynes (Université de la Saskatchewan)

À propos de la revue

Perspectives comptables est une revue comptable évaluée par les pairs qui jette un regard neuf sur la recherche, les règles et méthodes et la formation comptable. Cotée « B » sur la liste des meilleures revues de l'Australian Business Deans Council, *Perspectives comptables* publie des recherches appliquées, des revues de la littérature, des commentaires, des articles éducatifs et des cas pédagogiques s'adressant à la communauté comptable du Canada et d'ailleurs.

Appel à communications

Perspectives comptables a le plaisir d'annoncer un appel à manuscrits pour un numéro spécial intitulé « Recherche comptable pertinente et pratique ». La revue recherche des travaux qui appliquent la rigueur académique à des problèmes pratiques dans le domaine de la comptabilité, dans le but de combler le fossé entre la recherche académique et son application pratique. Ce numéro spécial vise à présenter des travaux de recherche qui offrent des perspectives concrètes, répondant aux besoins des praticiens comptables, des décideurs politiques et des organisations.

Nous vous invitons à soumettre des articles dans toutes les disciplines de la comptabilité, y compris, mais sans s'y limiter :

- Les innovations en matière de divulgation financière et de contrôle de gestion.
- Outils et cadres pour la prise de décision managériale
- Les progrès en comptabilité et en divulgation en matière de durabilité
- Les questions contemporaines en matière d'audit et de pratiques fiscales
- L'influence des technologies émergentes telles que l'intelligence artificielle, la blockchain et l'analyse de données sur la comptabilité.

Les soumissions doivent articuler des implications claires pour la pratique, offrant des solutions ou des cadres innovants qui répondent aux défis pressants dans le domaine de la comptabilité. Les articles doivent être rédigés dans un langage accessible et clair, garantissant la clarté et l'engagement pour un public diversifié.

Nous acceptons une variété d'approches de recherche, y compris des méthodes analytiques, archivistiques, expérimentales et qualitatives, ainsi que des analyses documentaires rigoureuses. Les soumissions qui incluent des efforts de collaboration entre universitaires et praticiens sont particulièrement encouragées, car de tels partenariats apportent souvent des perspectives précieuses et concrètes à la recherche, améliorant ainsi la validité externe, la généralisabilité et la pertinence des articles publiés.

Processus de soumission

Veuillez soumettre votre manuscrit en ligne via le site web du responsable éditorial de *PC* à l'adresse suivante : <https://www.editorialmanager.com/cap>. Lors de la soumission en ligne, choisissez le type d'article « **Special Issue – Practice Relevant Accounting Research** ».

- La date limite de réception des soumissions a été prolongée jusqu'au 15 août 2025.
- Il n'y a **pas** de frais de soumission.
- Les soumissions sont acceptées en anglais et en français.

Les soumissions feront l'objet d'un processus d'évaluation accéléré. L'objectif est de publier les manuscrits acceptés à l'hiver 2027.

Directives de soumission

Les articles de *Perspectives comptables* doivent être rédigés dans un style accessible et adapté au public varié de la revue. Les termes techniques, les méthodologies et les résultats doivent être clairement définis et discutés.

Veuillez adresser vos lettres de couverture aux rédacteurs en chef invités, les professeurs Sara Wick et Mike Wynes.

Pour les directives de soumission, veuillez consulter <https://www.caaa.ca/fr/ap-info-for-authors>.

Questions

Les questions concernant le numéro spécial doivent être adressées aux rédacteurs en chef invités :

- Professeur Sara Wick : (swick@wlu.ca)
- Professeur Mike Wynes : (wynes@edwards.usask.ca)

Les questions relatives à la procédure de soumission doivent être envoyées par courriel au bureau de rédaction de *PC*:

- Sadie Hall (adjointe à la rédaction) : ap@caaa.ca